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Zápis ze školení a shromáždění sboru posuzovatelů ze dne   

7.-8.3.2020 v Pardubicích 
 
Zahájení jednání v 10,00 hod 

přítomno 49 členů posuzovatelského sboru, 10 omluveno. Od letošního roku nejsou zváni na 

shromáždění sboru posuzovatelů adepti, jelikož mají své vlastní dvoudenní školení. 

 

Program jednání: 

 

Sobota 7.3.2020 

 

1) Zahájení a přivítání účastníků školení  

2) Volba návrhové a mandátové komise.  

3) Zpráva předsedy komise posuzovatelů – p. Holaň  

4) Zpráva předsedy ústřední odborné komise chovatelů holubů – Ing. Gajda  

5) Zprávy předsedy standardizační komise – Mgr. Víšek  

6) Zpráva o výchově adeptů – př. Smetana  

7) Školení – hlavní sál:  

Lektor: př. Baláš – kresby holubů  

Lektor: př. Kučera – modenka  

Lektor: Ing. Gajda – vyhodnocení posuzování na výstavách ČSCH,  

        informace z mezinárodního školení posuzovatelů ve Wroclawi  

Lektor: př. Popelek – moravský voláč sedlatý  

8) Kvíz o holubech  

9) Diskuze u kulatého stolu  

 

 

Neděle 8.3.2020  

 

10) Školení plemen holubů dle jednotlivých skupin:  

SKUPINA A lektoři: př. Vajda a př. Matoušů – rackové  

SKUPINA B lektoři: Mgr. Víšek – kapucín, př. Dufková – pražský rejdič krátkozobý  

SKUPINA C lektoři: př. Šulák – benešovský holub, Ing. Otruba – moravský pštros  

11) Projednání a schválení novelizace statutu sboru posuzovatelů  

12) Diskuze  

13) Usnesení shromáždění sboru posuzovatelů holubů  

14) Závěr  

 

 

 

Program školení byl většinou přítomných schválen. 

 



Ad. 2) Volba mandátové a návrhové komise: zvoleni př. Smetana, př. Petržílka a MVDr. Ráček 

Ad. 3) Zprávu o činnosti přednesl předseda komise př. Jiří Holaň. Minutou ticha byla uctěna památka 

posuzovatelů, kteří opustili naše řady. Ve své zprávě kladně zhodnotil činnost všech členů 

komise a všech členů posuzovatelského sboru během celého uplynulého roku. Poděkoval za 

odvedenou práci posuzovatelům, kteří ukončili členství v posuzovatelském sboru a popřál 

mnoho úspěchu novým posuzovatelům – manželům Vajdovým. Na činnost posuzovatelů nebylo 

ze strany chovatelské veřejnosti žádných připomínek. Dále pochválil chovatelské kluby 

brněnských voláčů a českých bubláků, kteří uspořádali své speciální výstavy při celostátní 

výstavě Chovatel 2019 v Lysé nad Labem.  

Předseda posuzovatelů holubů dále upozornil na nutnost posuzovat kompaktně a nepřehlížet 

vady na holubech. Kritizoval posuzování holubů členy svazu, kteří nejsou řádnými posuzovateli 

na „přehlídce holubů českých staváků“ v Kolíně, rovněž vytýkal skutečnost, že se někteří 

posuzovatelé holubů vedení pod ČSCH nechali zlákat posuzovat holuby na neplatné oceňovací 

lístky a tím se vystavili kárným postihům.  

Tajemnice Lucie Berná přečetla dopis od př. Miroslav Kurase s žádostí o ukončení činnosti 

posuzovatele ze zdravotních důvodů, ve kterém také dál př. Kuras popřál všem členům sboru 

hodně štěstí a zdraví v dalších letech. 

 

Ad.4) Zprávu o činnosti Ústřední odborné komise chovatel holubů přednesl její předseda Ing. Petr 

Gajda. Zde zmínil práci komise, referoval o přípravě elektronického posuzování, dále ÚOK 

rozhodla o sjednocení razítek, které byly vyrobeny a rozdány v průběhu jednání. 

 

Ad. 5) Zprávu z činnosti standardové komise přednesl Mgr. Jaroslav Víšek – vyjádření k uznání 

nového barevného rázu – benešovský holub ve stříkaném rázu. 

 

Ad. 6)  Zprávu o výchově adeptů přednesl př. Martin Smetana, kde uvedl, že došlo ke změně metodiky 

výuky adeptů. Adepti absolvovali samostatné školení v únoru 2020, které ho se účastnilo 5 

adeptů, 1 omluven a 1 neomluven. 

 

 

Ad. 7) Odborná školení pro posuzovatele:  

 

• Kresby holubů – př, Jan Baláš  

– grafická prezentace – jednotlivé kresby a jejich modifikace 

 

• Modenka – př. Roman Kučera 

 – grafická prezentace plemene a jednotlivých znaků, vady anatomie a kresby plemene 

 

• Moravský voláč sedlatý – př. Popelek  

– přednosti a vady plemene – modrý ráz typické specifické vady 

 

• př. Gajda – vyhodnocení posuzování za uplynulé období 

- vyhodnocení mezinárodního školení ve Wroclawi (Polsko) 

 

 

Ad. 8) Proběhl vědomostní kvíz, kterého se účastnili posuzovatelé. Kvíz se zaobíral otázkami z práce 

posuzovatele, vyjmenovaní určitých plemen a specifických rysů jednotlivých holubů apod. 

Vítězové obdrželi drobnou výhru.  

 

 

Ad. 9) Diskuse: 

 

Kulatý stůl 

př. Bukovský – apeloval na pořadí plemenných znaků při posuzování, dále hovořil a potřebě ujednotit 

náhled na barvu očí holubů u mandlové barvy. 



 

př. Holaň – vyjádřil se k činnosti klubu chovatelů českých staváků, silně odsoudil posuzování holubů 

na spec. výstavě v Kolíně, kde posuzovali „kluboví posuzovatelé“ určení klubem 

chovatelů českých staváků. Tito chovatelé nemají nic společného s posuzovateli a nebyli 

ustanoveni za posuzovatele. Dále se vyjádřil k návštěvě zástupců ÚOK a Komise sboru 

posuzovatelů na schůzi chovatelů českých staváků, kdy ze strany chovatelů českých 

staváků bylo chování některých členů klubů velmi nedůstojné až hanebné. 

 

Všichni přítomní posuzovatelé byli vyzvání předsedou posuzovatelského sboru, aby se vyjádřili 

k situaci s Klubem chovatelů českých staváků, k jejich jmenování „klubových posuzovatelů“ 

apod. Z přítomných 49 posuzovatelů se k jednání představitelů Klubu chovatelů českých 

staváků kriticky vyjádřila drtivá většina posuzovatelského sboru. 

 

 

Ad. 10) V neděli probíhaly praktické přednášky ve skupinách, kde byly použity prezentace a taky 

příkladné ukázky na živých holubech. Přednášky byly připraveny s velikou precizností a byl 

prostor i k potřebné odborné diskusi nad jednotlivými plemeny 

 

SKUPINA A lektoři:  př. Vajda a př. Matoušů – rackové  

SKUPINA B lektoři:  Mgr. Víšek – kapucín, př. Dufková – pražský rejdič krátkozobý  

SKUPINA C lektoři:  př. Šulák – benešovský holub, Ing. Otruba – moravský pštros  

 

 

Ad. 11) Proběhlo projednání a schválení statutu sboru posuzovatelů. Př. Gajda informoval, že byly 

dodány 2 písemné připomínky k předloženému návrhu novelizace Statusu sboru 

posuzovatelů, kdy připomínky byly zapracovány a Statut sboru posuzovatelů byl předložen 

shromáždění sboru posuzovatelů ke schválení.  

 

Proběhlo veřejné hlasování – 46 přítomných, 41 pro, 2 proti, 3 se zdrželi hlasování 

Statut sboru byl schválen. 

 

 

Ad. 12) Diskuse  

 

• Opravné zkoušky z teorie složil př. Kamil Fiala, Vejprty u Chomutova, který se tímto stal 

novým posuzovatelem holubů 

• Posuzovatelům byly předány nová razítka, která mají povinnost používat při ocenění holubů 

• Posuzovatelům byly předány nové průkazy posuzovatelů 

• př. Slepička – polemizoval o přijetí evropského systému posuzování holubů, tvrdí, že systém 

byl nelegálně přijatý. 

• př. Smetana – reagoval na slova př. Slepičky a všem přítomným posuzovatelům opakovaně 

vysvětlil genezi vývoje přijetí evropského systému posuzování od roku 2013. Vůbec nelze 

pochybovat legálnosti přijetí evropského systému posuzování!!! 

• Př. Holaň poděkoval přítomným za hladký průběh dvoudenního školení, popřál všem pevné 

zdraví, radosti z chovatelství a šťastný návrat domů. 

 

Ad. 13) Usnesení shromáždění sboru ze dne 7.- 8.března 2020- Pardubice 

 

Bere na vědomí: 

- zprávu předsedy sboru posuzovatelů – př. Holaně 

- zprávu předsedy ústřední odborné komise – př. Gajdy 

- zprávu předsedy standardové komise – př, Víška 

- zprávu o vzdělávání adeptů – př. Smetany 

- přednášky jednotlivých lektorů během školení 



- diskuzní příspěvky členů sboru posuzovatelů 

 

 

Schvaluje: 

- program jednání 

- novelizaci statutu sboru posuzovatelů 

- mandátovou a návrhovou komisi ve složení př. Smetana, Petržílka, Ráček 

 

 

Ukládá: 

- členům sboru používat výhradně nová razítka posuzovatele od 8.3.2020 

- členům sboru nahradit staré průkazy posuzovatele novými průkazy a to od 8.3.2020 

 

 

Hlasování: přítomno 46 členů, 46 pro, 0 proti, 0 zdržel se. 

Usnesení bylo schváleno jednohlasně.  

 

 

 

Ad. 14) př. Holaň ukončil jednání dne 8.3.2020 v 11,45hod. 

 

 

 

 

zapsal: Jiří Sčebel 

ověřovatelé zápisu: př.Smetana, MVDr. Ráček 

 

 
 


